
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora W³adys³awa Ortyla

na 81. posiedzeniu Senatu
w dniu 29 lipca 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Nawi¹zuj¹c do uchwa³y nr X/151/11 Sejmiku Województwa Podkarpackiego z dnia 27 czerwca

2011 r. w sprawie przyjêcia stanowiska Sejmiku Województwa Podkarpackiego dotycz¹cego podjêcia
pilnych dzia³añ zwi¹zanych z popraw¹ zabezpieczenia przeciwpowodziowego w województwie podkar-
packim, zwracam siê z kilkoma problemami i zapytaniami.

Sejmik Województwa Podkarpackiego jednoznacznie stwierdza, ¿e województwo podkarpackie, coro-
cznie nawiedzane przez zjawiska powodziowe, zagro¿one jest tak¿e marginalizacj¹ w kwestii inwestycji
przeciwpowodziowych.

Ta sama sytuacja dotyczy powiatów le¿¹cych nad Wis³¹, Wis³ok¹ i Sanem, powiatów szczególnie na-
ra¿onych na skutki powodzi. Co kilka lat powiaty mielecki, tarnobrzeski i stalowowolski nawiedzaj¹ po-
wodzie. Po ka¿dej takiej klêsce pozostaje wiele zniszczonych dróg, mostów, a tak¿e uszkodzonych
wa³ów, zbiorników retencyjnych oraz innych zabezpieczeñ przeciwpowodziowych.

Obecny stan zabezpieczeñ przeciwpowodziowych, zarówno w ocenie mojej, jak i sejmiku, w przypad-
ku klêski ¿ywio³owej nie zapewnia zatem wystarczaj¹cej ochrony. Do realizacji inwestycji ochrony prze-
ciwpowodziowej niezbêdne s¹ œrodki zarówno z bud¿etu pañstwa, jak i unijne z obecnej i przysz³ej
perspektywy finansowej.

Jako ¿e te zadania zlecone s¹ z zakresu obowi¹zków administracji rz¹dowej, zwracam siê do Pana
Ministra z nastêpuj¹cymi pytaniami.

1. Jakie przewidziane s¹ programy, projekty i œrodki finansowe zwi¹zane z realizacj¹ projektu ochro-
ny przeciwpowodziowej odnoœnie do powiatów le¿¹cych w wid³ach Wis³y, Sanu i Wis³oki oraz grani-
cz¹cych?

2. Jakie œrodki rz¹d przeznaczy³ i zamierza przeznaczyæ na dofinansowanie, naprawê i utrzymanie
urz¹dzeñ melioracji wodnych zniszczonych przez powódŸ w 2010 r. na terenie wymienionych powiatów?

Z powa¿aniem
W³adys³aw Ortyl




